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RTS- Šekler o rastu broja zaraženih: Dešava se slično kao u sportu – dobro 

počnemo a izgubimo na kraju  

RTS- Doktor Bekić: Došli smo do kraja – ili ćemo se vakcinisati ili će brojevi i 

dalje ići nagore  

BLIC- "NAJVIŠE ĆE OBOLEVATI TINEJDŽERI, A ONDA NA RED DOLAZE 

PREDŠKOLCI" Izjava doktora Petrovića uzdrmala javnost, stručnjaci saglasni: 

Dok se svi ne inficiraju, nema kraja pandemije  

BLIC- KRIZNI ŠTAB U KRIZI Zašto je zapelo sa kovid propusnicama i kako 

smo od "sve je spremno za uvođenje" stigli do "uvedite ih ili nas 

raspustite"?!  

BLIC- VD direktora UKC Kragujevac Predrag Sazdanović biće imenovan za 

državnog sekretara u Ministarstvu zdravlja  

DANAS- KBC Dragiša Mišović od danas u kovid sistemu  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Šekler o rastu broja zaraženih: Dešava se slično kao u sportu – dobro počnemo a izgubimo na kraju 

Virusolog i mikrobiolog Milanko Šekler kaže za RTS da su najveći problemi, što se tiče pogoršanja 

epidemijske situacije, ogromni skupovi, veselja, svadbe, sportski događaji, koncerti bez ikakve kontrole. 

Za kovid propusnice je kasno, ponovio je Šekler. 

U Srbiji je već nekoliko dana broj novozaraženih veći od osam hiljada. Milanko Šekler, virusolog i 

mikrobiolog Veterinarskog instituta u Kraljevu rekao je u Jutarnjem programu da se nažalost ostvaruje 

ono o čemu je govorio, ali se ne usuđuje da kaže da će broj još da raste. 

"Kada smo se hvalili ogromnim brojem vakcinisanih i kako smo lideri u Evropi i svetu, kada su od mene 

tražili da komentarišem, ja sam govorio - nemojte da prođemo kao u sportu, dobro počnemo, a 

izgubimo na kraju. Sada se dešava vrlo slična stvar", ističe Šekler. 

Najveći problem su, kako je ocenio, ogromni skupovi, veselja, svadbe, sportski događaji, koncerti bez 

ikakve kontrole. 

"Kovid propusnice uvedene su na nekoliko muzičkih festivala i pokazali su da to funkcioniše. Onda nisi 

našao za shodno da to raširiš, iskoristiš festivale kao promociju. Zagovarao sam propusnice tokom leta, a 

onda kada sam video da je broj prešao 2.000 - sada je kasno", smatra Šekler. 

Smatra da bi treća doza bila delotvornija ako se primi posle pet meseci. 



 
 

"Apelujem na državu da vakcinacija bude omogućena nakon isteka pet meseci. Nije slučajno Izrael 

krenuo sa šest meseci, a onda spustio na pet meseci", navodi Šekler. 

Potez Jutjuba "odluka privatne kompanije koja pokušava da bude odgovorna" 

Pre dva dana pojavila se informacija da će "Jutjub" zabraniti antivakserski sadržaj koji se odnosi ne samo 

na vakcine protiv kovida 19, već i na druge vakcine, kao što su one protiv malih i velikih boginja. 

Šekler smatra da je odluka Jutjuba, odluka privatne kompanije koja pokušava da bude odgovorna u 

vreme kada je to možda i najneophodnije. 

"Nisam siguran da li se samo jednostavnim zabranama može nešto postići. Ja sam više pristalica dvoboja 

i viteških okršaja. Trebaju stručni ljudi sa jedne strane da iznesu svoje argumente, a sa druge strane 

stručni ljudi u pokušaju da iznesu svoja neka stanovišta", kaže Šekler. 

Siguran je da bi lekarka udruženja i njihove komore svuda u svetu trebali da reaguju na svako širenje 

informacija koje nisu u skladu sa naučnim činjenicama. 

"Jednostavno ne može da se dozvoli nekome ko ima diplomu Medicinskog fakulteta da govori stvari koje 

su u potpunoj suprotnosti sa nekim baznim naukama koja se izučavaju na tim fakultetima", poručio je 

Šekler. 

 

 

Doktor Bekić: Došli smo do kraja – ili ćemo se vakcinisati ili će brojevi i dalje ići nagore 

Sa više od 8.000 zaraženih dnevno i 40 umrlih, epidemiološka statistika nikad nije bila gora, a crvene 

zone se ubrzano pune. Nepoštovanje mera i ispuštena šansa da se tokom leta vakciniše veći broj 

građana glavni su razlozi za to, rekao je za RTS doktor Zoran Bekić, koordinator punkta za vakcinaciju na 



 
 

Beogradskom sajmu i direktor Doma zdravlja Savski venac. U ovakvoj situaciji mora se razmišljati o 

uvođenju drastičnijih mera, pa i o zatvaranju, ali samo ukoliko bi se to vreme iskoristilo za ubrzanu 

vakcinaciju. 

Ove nedelje imali smo pik ovog talasa pandemije, a prema rečima doktora Bekića, trenutni parametri 

ukazuju da je to posledica usporene vakcinacije, nepoštovanja epidemioloških mera i pojave delta soja. 

"Šansu da se izborimo sa epidemijom ispustili smo u junu i julu i danas nam umire na desetine ljudi. Što 

se vakcinacije tiče, stigli smo do 53 odsto. Daću primer Portugalije, koja je u januaru imala 10.000 

zaraženih dnevno i 30 umrlih na milion stanovnika, a danas su, zahvaljujući restriktivnim merama i 

vakcinaciji, na 84 odsto vakcinisanih građana i imaju svega 50 inficiranih dnevno", rekao je u Jutarnjem 

programu doktor Zoran Bekić, koordinator punkta za vakcinaciju na Beogradskom sajmu. 

U Srbiji je premašen rekord iz decembra prošle godine i to se vidi i u svim kovid ambulantama, kaže 

doktor Bakić, koji je i direktor Doma zdravlja Savski venac. 

"Tokom leta je u našim ambulantama bilo oko 100 pregleda dnevno, a sada ih je preko 380 i pacijenti 

dolaze sa sve težom kliničkom slikom, sa temperaturom i upalom pluća", navodi Bekić. 

Mada epidemija bukti, doktor Bekić kaže da interesovanje za vakcinaciju nije veliko i da je najviše 

zainteresovanih za treću dozu vakcine. 

"Veoma usporeno ide i to se vidi, mi smo u vrhu po broju obolelih u svetu. Došli smo do kraja i ne 

možemo ići unazad, ovi brojevi će ići samo nagore. U ovakvoj situaciji mora se razmišljati i o uvođenju 

drastičnijih mera, pa i o zatvaranju, ali samo ukoliko bi se to vreme iskoristilo za ubrzanu vakcinaciju", 

rekao je koordinator punkta za vakcinaciju na Beogradskom sajmu. 

Kada je reč o uvođenju kovid propusnica na pojedinim fakultetima i obaveznoj vakcinaciji zdrastvenih 

radnika i zaposlenih u javnim službama, doktor kaže da one ne treba da se odnose samo na pojedine 

grupe. 

"Uvođenje kovid propusnica već je preporuka Kriznog štaba i ja to pozdravljam, ali apelujem na druge 

fakultete, a ne samo na Medicinski i Stomatološki, da uvedu kovid propusnice. Vakcinacija zdravstvenih 

radnika je neophodna iz više razloga, ali i svih osoba koje rade u prostorijama gde boravi više ljudi, dakle 

u svim javnim ustanovama", rekao je za RTS doktor Zoran Bekić. 

 

 

 

 



 
 

 

 

"NAJVIŠE ĆE OBOLEVATI TINEJDŽERI, A ONDA NA RED DOLAZE PREDŠKOLCI" Izjava doktora Petrovića 

uzdrmala javnost, stručnjaci saglasni: Dok se svi ne inficiraju, nema kraja pandemije 

"Sada je virus dominantan u uzrastu od 20 do 39 godina, uskoro će to postati od 10 do 19, pa zatim će na 

red doći predškolska deca. Dok svi ne prođemo kroz ovu epidemiju, ovo se neće završiti", rekao je 

epidemiolog prof. dr Vladimir Petrović, direktor Instituta za javno zdravlje Vojvodine i član Kriznog štaba 

tokom radionice posvećene vakcinaciji. 

Ova njegova izjava, u najmanju ruku, izenadila je mnoge, budući da do ovog, četvrtog talasa, mladi ljudi 

nisu bili ugrožena grupa. Koliko je ovakva "prognoza" našeg stručnjaka realna i na čemu je zasnovana, 

neka su od pitanja na koje ćemo dati odgovore u našem tekstu. 

Kada se korona virus pre skoro dve godine pojavio, a potom i proširio na celu planetu vesti koje su stizale 

bile su zabrinjavajuće, ali u neku ruku i ohrabrujuće bar sa jedne strane - zaraženih mladih je bilo malo sa 

neznatnim simptomima. Većina, i ako se zaraze, koronu bi preležala "na nogama", a da su virus negde 

zaradili saznali bi tek nakon urađenog testa na antitela. 

Preokret u četvrtom talasu 

Poslednji, četvrti talas u kom dominira delta soj, situaciju je potpuno preokrenuo, pa se ispred kovid 

ambulanti nalaze mahom mladi do 30 ili 40 godina, a vesti koje svakodnevno stižu iz najvećih kovid 

centara da su mladđi pacijenti životno ugroženi, priključeni na respirator, a nekoliko smrtnih ishoda 

potreslo je našu javnost. 

- Najviše imamo mladih nevakcinisanih ljudi, više muškog pola nego ženskog pola - rekla je ranije 

doktorka Tatjana Aždić Vukičević. 



 
 

Ona je dalje pojasnila i u kakvom stanju dolaze. 

- To su osobe između 30 i 40 godina starosti. Dolaze u ekstremno narušenom opštem stanju, sa 

povišenom temperaturom, otežanim disanjem i ekstremnom malaksalošću. Više dana leže kod kuće i ne 

javljaju se lekaru. Niko od njih nije vakcinisan - pojašnjava direktorka najveće kovid bolnice u Srbiji. 

Ona je istakla da su njihove kliničke slike teške i dramatične, preko 20 odsto zahteva prijem u jedinicu 

intenzivne nege. 

Pandemija će se završiti tek kada se svi inficiraju 

Da li ovakav trend ukazuje upravo ono što je doktor Petrović naglasio - da bi korona virus uskoro mogao 

da se "spusti niže" i na tinejdžere i decu? 

- Apsolutno se slažem sa stanovištem doktora Petrovića. Postoje samo dve mogućnosti - ili ćemo se 

vakcinisati, ili ćemo se inficirati. Pandemija će se završiti tek kada se svi inficiraju Većina mladih koji nisu 

vakcinisani zaraziće se u određenom trenutku - pojašnjava za "Blic" epidemiolog i stručnjak za 

imunizaciju u penziji prim. dr Tomislav Radulović. 

On kaže i da kako je iskustvo pokazalo te kliničke slike kod mlađih neće većinom biti teške, ali da kao što 

sada vidimo, tako možemo očekivati i u budućnosti pojavljivanje sporadičnih slučajeva sa težim kliničkim 

slikama. 

Virus se trudi da preživi 

Doktor Radulović je objasnio zašto je to tako u epidemiji. 

- Virus se prilagođava. Mladi u početku uopšte nisu imali receptore za virus. On je u međuvremenu 

mutirao i sada napada i mlade. Stvar je vrlo jednostavna: Dok se mi borimo protiv njega, on traži način 

da opstane, da preživi. Javljaće se novi sojevi koji će pogađati druge grupe ljudi, tako da je stanovište 

našeg stručnjaka, apsolutno opravdano - jasan je doktor Radulović. 

Ipak, sa njima se ne slaže pulmolog prof. dr tanja Radosavljević koja kaže da su takve tvrdnje "presmele". 

- Za takav zaključak neophodno je da se uradi "trend" koji obuhvata veliki broj ljudi i određeni vremenski 

period. Tek kada se obave ozbiljne kliničke studije znaćemo da li će virus napasti neke druge grupe, jer 

trenutno nema pravila, zaražavaju se i mladi i stari i vakcinisani i nevakcinisani - pojašnjava doktorka 

Radosavljević. 

Vakcinacija mladih neophodna 

Ipak, jedno je sigurno, a u čemu se slažu svi naši stručnjaci - vakcinacija mladih je nepohodna. 

Pojedine vakcine već su odobrene za uzrast iznad 12 godina i mnogi roditelji i u našoj zemlji već su 

vakcinisali svoju decu a direktorka "Batuta" Verica Jovanović rekla je ranije ovog mesca da je prvu dozu 

do sada primilo oko 5.800 dece uzrasta od 12 do 18 godina. 



 
 

"Oko 4.000 je primilo obe doze. Važno je da roditelji dece uzrasta do 16 godina pre vakcine odvedu dete 

kod pedijatra. Ukoliko nema zdrastevnih prepreka dete može da primi vakcinu uz saglasnost roditelja. 

Deca starija od 16 godina, kao i odrasli sami potpisuju saglasnost za vakcinaciju", objašnjava direktorka 

Instituta "Batut". 

Proizvođači Fajzer i Modernine vakcine već su predali zahtev SAD, Britaniji i EU za upotrebu vakcine kod 

mlađih uzrasta dece što bi moglo značajno da proširi obuhvat vakcinacije. 

Kompanija Fajzer nedavno je navela su manje doze njihove vakcine protiv Kovida-19 bezbedne i efikasne 

u zaštiti dece uzrasta od pet do jedanaest godina. Američka kompanija i njen nemački partner Bajontek 

kažu da su testiranja pokazala da mlađa deca dobro tolerišu vakcinu, i da ona proizvod snažan odgovor 

antitela i u manjim dozama, koje su odgovarajuće za mlađu decu. 

Barabar sa tim idu i razne peticije i opskurne tvrdnje antivaksera da vakcina za decu nije bezbedna, što 

značajno utiče na strah kod roditelja da decu imunizuju. 

-Poziv da se obustavi vackinacija dece je suprotno svemu onome što nauka govori. Kod nas se skoro i ne 

sprovodi vakcinacija dece protiv kovida što je zapravo najveći problem. I umesto da se radi na tome da 

se razbiju strahovi roditelja oni se na ovaj način samo podgrevaju – istiakao je ranije epidemiolog i član 

Kriznog štaba Predrag Kon. 

 

 

KRIZNI ŠTAB U KRIZI Zašto je zapelo sa kovid propusnicama i kako smo od "sve je spremno za 

uvođenje" stigli do "uvedite ih ili nas raspustite"?! 

Krizni štab očigledno je zapao u krizu kad ni 20 dana nakon najave da će uvesti kovid propusnice ne 

sastaje se, a ni ne donosi odluku o tome. Što je još čudnije, i medicinski i politički deo Kriznog štaba 

listom ističe da je “sve spremno za uvođenje kovid propusnica” i da se “čeka finalna odluka”. O tom 



 
 

problemu progovorio je i epidemiolog Predrag Kon i još jednom postavio pistanje svrhe postojanja 

Kriznog štaba. 

Skoro tri nedelje je prošlo od kada je premijerka Ana Brnabić nakon Kriznog štaba istakla da se država 

sprema za uvođenje kovid propusnica. Od tada Krizni štab nije zasedao, ali su gotovo svake nedelje u 

javnost izlazili državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek, ministar zdravlja Zlatibor Lončar i 

premijerka i gotovo ponavljali rečenice “sve je spremno za kovid propusnice” i “čeka se finalna odluka”. 

Đerlek je otišao korak dalje pa je najavio da će ove nedelje zasedati Krizni štab na temu uvođenja kovid 

propusnica, pre svega u noćnim klubovima, barovima i kafićima jer to, kako je rekao, “nije 

protivustavno”. 

Kon: Kovid propusnice ili restrikcije, ako ne može nek nas neko opozove 

Međutim, kako dani prolaze sve je izvesnije da i ove nedelje neće biti Kriznog štaba pa se postavlja 

pitanje koja je uloga ovog tela ako ne donosi mere ni u vreme kada smo, pre dva dana, sa više od 8.000 

zaraženih dnevno oborili negativan rekord zbog čega smo u grupi država koje imaju najtežu 

epidemiološku situaciju? Šta više, Krizni štab više nije tako jednoglasan. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon je zbog toga još jednom po ko zna koji put spomenuo 

mogućnost napuštanja ili raspuštanja ovog tela. 

-Ako su kovid propusnice protivustavne onda se to kaže. Onda na to odgovara Krizni štab i kaže se 

restriktivne mere. Ako ne može, molim nekoga da nas opozove, jer mi više nemamo šta da predložimo - 

istakao je Kon. 

Kako je rekao, posle poslednjeg sastanaka “bio je ubeđen da su se nešto dogovorili”. 

-Jedno vreme sam govorio da očekujem sastanak i shvatio sam da sastanka nema. Neka opstrukcija 

postoji. Tvrdim da to nije u Kriznom štabu. A posebno što imam utisak da se medicinski deo koristi kao 

moneta za potkusurivanje. Mi o nekim vrstama kovid propusnica govorimo od maja meseca - naglasio je 

Kon. 

Odgovara im se, dodaje, da su kovid propusnice protivustavne. 

-Mi stojimo čvrsto kao stena iz medicinskog dela da je to jedina mera u oblasti javnog zdravlja koja može 

da spreči ovako naglo pogoršanje. Mi o tim merama govorimo od samog početka leta, da je to potrebno 

koristiti u toku leta. Jedan deo toga je korišćen za poznate festivale. Zašto to nije zaživelo, zaista ne znam 

odgovor – napomenuo je Kon. 

Brnabić: Kovid propusnice nisu srebrni, magični metak 

Da uvođenje kovid propusnica neće ni ove nedelje ići lako ukazala je i premijerka Ana Brnabić u utorak 

pošto je ponovila da je “sve spremno za ovu meru, ali da se razgorava još da li će se ići na to”. 



 
 

-Kovid propusnice nisu srebrni, magični metak za rešavanje ove situacije. Kovid propusnice su samo 

način da nekako motivišete mlade ljude da se vakcinišu, ništa više od toga. Jedini odgovor na sve ovo je 

vakcinacija“, rekla je Brnabić. 

"Preveliki Krizni štab sa 40 ljudi" 

Gde je onda zapelo sa kovid propusnicama u Srbiji? Možda najbolji odgovor na ovo pitanje može da da 

epidemiolog Radmilo Petrović koji je pre skoro pet decenija aktivno i uspešno učestvovao u borbi protiv 

epidemije velikih boginja ili “variole vere”. 

Radmilo Petrović 

-Tada je krizni štab imao svega sedam-osam ljudi na čelu sa dekanom Medicinskog fakulteta i zasedao je 

svakodnevno i donosio odluke. Dakle, samo je struka odlučivala. Danas imamo Krizni štab od čak 40 ljudi 

i to je po meni preveliki broj – podvlači Petrović. 

 

 

VD direktora UKC Kragujevac Predrag Sazdanović biće imenovan za državnog sekretara u Ministarstvu 

zdravlja 

Na današnjoj sednici Vlade za državnog sekretara u Ministarstvu zdravlja biće imenovan dosadašnji vd 

direktora Univerzitetskog kliničkog centra doktor Predrag Sazdanović. 

Na njegovo mesto u Kliničkom centru Kragujevac, kao vršilac dužnosti direktora biće postavljen dr 

Slobodan Milisavljević, a za njegovog zamenika takođe kao vršilac dužnosti dr Predrag Đurđević. 



 
 

 

 

KBC Dragiša Mišović od danas u kovid sistemu 

Kliničko-bolnički centar „Dragiša Mišović“ od danas je ponovo potpuno u kovid režimu zbog pogoršanja 

epidemiološke situacije. 

Zamenik direktora KBC „Dragiša Mišović“ Predrag Savić rekao je za Radio-televiziju Srbije da je ta bolnica 

prethodna dva dana izmeštala pacijente i da je od danas potpuno u kovid režimu. 

„Teško je bilo u sredu kada smo morali da kažemo pacijentima koji imaju malignitete da moraju da odu u 

druge bolnice i pronađu lekare koji će da ih operišu. Oko 400 takvih pacijenata je zbrinuto u poslednje 

dve nedelje“, naveo je Savić. 

On je upitao gde će se sada lečiti oboleli od kancera koji su lečeni u toj ustanovi i gde će studenti 

obavljati praksu, a kako je naveo za kovid pacijente obezbeđeno je 300 ležajeva. 

 


